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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 18 aprilie 2018

Doamna Emilia Arcan:

Mulțumesc mult, domnule președinte de ședință.

Bună dimineața, distinși colegi!

Tema declarației politice de astăzi am intitulat-o „Despre absorbția fondurilor 

europene”.

Doamnelor și domnilor colegi,

Am urmărit cu atenție în ultimul timp publicarea unor informații privind măsurile 

adoptate de actuala echipă guvernamentală, în principal de ministerul de resort, precum și 

recuperarea întârzierilor în utilizarea fondurilor europene destinate dezvoltării țării noastre.

În numai câteva luni s-au realizat performanțe în pregătirea documentelor, a 

instituțiilor publice și a personalului care se ocupă de această importantă problematică. De 

asemenea, apreciez reluarea dialogului cu organizațiile și companiile care propun proiecte 

de finanțare și, pe fondul acestor măsuri, banii au început să intre în conturile firmelor 

prestatoare.

Moțiunea simplă împotriva ministerului condus de Rovana Plumb a fost doar un 

exercițiu politic, un exercițiu de imagine, un mod de a prezenta declarații politice din 

partea autorilor moțiunii celor din opoziție. În realitate, ministerul condus de doamna 

Rovana Plumb este un minister foarte bine pus la punct, doamna Rovana Plumb este un 

ministru competent, profesionist, care tratează cu maximă seriozitate domeniul pe care îl 

coordonează, despre care voi menționa câteva lucruri.

De la începutul anului au fost lansate apeluri de proiecte în valoare de 22 de 

miliarde de euro. A deblocat absorbția de fonduri europene, blocată de Guvernul Cioloș 

prin neautorizarea autorităților de management, a adus absorbția la un nivel rezonabil, mai 

mare decât al unor țări importante din Uniunea Europeană, și a facilitat accesul românilor 

la bani europeni, în special la nivelul agricultorilor și al micilor întreprinzători.

În pofida acestor realizări, se dovedește extrem de ciudată decizia partidelor din 

opoziție de a iniția o moțiune simplă pe această situație. Moțiunea este un drept al 

opoziției, dar important este modul în care uzezi de acest drept. Or, adversarii noștri 

politici, prin chiar titlul catastrofic formulat, au dovedit că nu au o viziune adecvată privind 

problemele pe care le-au reclamat, că nu s-au documentat și, prin urmare, nu dispun de 

informații de la prima mână și, în final, au dovedit nu numai necunoaștere și neînțelegere, 



ci și aplecarea spre înlocuirea comunicării cu manipulare, dezinformare și chiar rea- 

credință.

Este adevărat că lipsa de viziune, lipsa de idei și un șir de speculații sunt 

instrumente de manifestare care nu au nimic cu realitatea, dar țin loc de argumente sub 

sloganuri jenante. Deși li s-au prezentat date reale, ei continuă să ne atace în mod 

nejustificat pe tema fondurilor europene, și nu numai. Amintindu-și de vremurile în care 

erau la guvernare, când au produs numai dezastre și se lăudau cu zero absorbție, aceștia 

vorbesc acum de catastrofe financiare. Aruncarea propriei neputințe și a lipsei de rezultate 

în seama adversarilor politici este o tactică de comunicare, dar una sterilă, de pe urma 

căreia cetățenii nu vor avea nimic de câștigat, decât poate neîncredere și deziluzii.

În loc să mintă poporul și pe ei înșiși, cei care apelează la dreptul de a depune 

moțiuni ar face mai bine să se străduiască să identifice problemele reale, să apeleze la 

oamenii care cunosc aceste probleme, să facă analize exacte și realiste ale sistemului și să 

genereze soluții pertinente și aplicabile acestor situații.

Vociferările superficiale ale opoziției nu țin loc de analiză și soluții. În schimb, sunt 

de acord cu specialiștii, care apreciază că folosirea banilor europeni în scopul pentru care 

au fost alocați presupune o abordare de înalt profesionalism, experiență îndelungată și 

performanță.

Totodată, pentru ca oamenii să-și poată forma o părere întemeiată asupra situației 

folosirii fondurilor europene, aceștia trebuie informați corect, în mod sistematic, pe baza 

unor date certe, așa cum procedează Guvernul și celelalte instituții care dețin astfel de date. 

Cetățenii trebuie să cunoască adevărul cu privire la activitatea instituțiilor și autorităților 

publice, inclusiv atunci când măsurile și realizările vorbesc despre performanțe lăudabile, 

cum este și cazul accesării fondurilor europene de către actuala echipă guvernamentală.

Nu spun că am rezolvat toate problemele privind accesarea și folosirea banilor 

europeni, dar, pe măsură ce le depistăm, luăm deciziile care se impun și în final cetățenii 

vor aprecia și vor decide cine guvernează în folosul lor și cine propagă neadevăruri pentru 

a da bine imaginii. Fiecare om politic face ce poate, declară ce dorește, dar imaginea fără 

rezultate este, în cele din urmă, un zadarnic efort, de dezamăgire.

Vă mulțumesc pentru atenție.

Sunt Emilia Arcan, senator PSD Neamț.

Mulțumesc.


